
 
 

 

Möte Äldrerådet i Lemland 

Tid Måndagen den 13 december 2021 kl. 12.30 – 14.55 

Plats Kommungården i Lemland  

Närvarande: Gun Holmström, ordförande 
Lennart Elffors, ledamot 
Anna-Lisa Sandell, ledamot 
Sven Sundström, ledamot  
Agneta Williams, ledamot 

 Cecilia Dahlström, sekreterare 
 
 
 
 
 
 

1. Mötets öppnande 

Ordförande öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 

 

2. Föregående protokoll 

Protokollet från den 8 oktober lästes igenom.  

  
3. Mottagning av akuta klienter och serviceplaner 

Äldreomsorgschef Cecilia Dahlström var inbjuden för att berätta om hur mottagningen av 

akuta klienter går till och hur serviceplanerna görs upp inom hemservicen.  

 

På Sveagården finns ett rum som står tomt i händelse av en akut placering. Platsen är 

reserverad att användas för både Lemland och Lumparlands klienter i en brådskande 

situation. Kommunerna har rätt till sina platser vid Oasen och kan låna platser av varandra. 

Sjukhuset har hittills varit flexibelt gällande väntetider för klinikfärdiga klienter och 

samarbetet mellan ÅHS och Oasen har förlöpt smidigt. 

 

Gällande serviceplaner görs de upp i pappersformat vid hembesök eller på Abilita för 

klienter boende å Sveagården/Kapellhagen. Egenvårdaren fyller i uppgifterna för de boende. 

Ett utvecklingsprojekt pågår för mallen för serviceplaner i Abilita. När mallen är klar kommer 

den att delas med övriga kommuner i samverkansområdet Södra Åland -skärgården. 

 

Äldrerådet konstateras att en instruktion för rutiner bör skrivas ner så att de fasta rutinerna 

kan fortgå oberoende av personalbyte. 
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4. Tillgänglighetsanpassning 

Det tas upp till diskussion att hemsidan i Lemland behöver tillgänglighetsanpassas i enlighet 

med Europaådets direktiv (2016/2102) om tillgänglighet avseende offentliga myndigheters 

webbplatser och mobila applikationer. I dagsläget är färgvalet med ljusgrönt svårläst och 

svart mot vitt är ett bättre alternativ som är enklare att urskilja för de flesta. 

 

5. Utlåtande om äldreomsorgslanen för Lumparland 

 Språket behöver göras mer lättläst så att svåra ord byts ut eller förklaras. 

 Det behöver skrivas in målsättningar för hur hälsofrämjande hembesök ska följas 

upp årligen/vart femte år för alla som är 75 år fyllda. 

 Planerna för Lemland/Lumparland/Järsö-Nåtö skulle behöva ha samma tidsplan. 

 Det behöver skrivas in i planen hur uppföljningen av den ska gå till samt tidsram. 

 Bra skrivet om att personalens arbetsklimat utgör de äldres livsmiljö. 

 

6. Utlåtande om renovering av Kapellhagen till tekniska nämnden,  Lumparlands 

kommunstyrelse och äldreomsorgschef 

 Behovet av renovering av toaletterna är akut och måste planeras och genomföras. 

Planeringen ska ske i samråd med äldreomsorgschef då klienterna eventuellt måste 

ha periodvården i samarbetskommunen under renoveringstiden. 

 Ett besöksrum kan ställas i ordning på Kapellagen genom en enkel åtgärd av 

vägg/dörr planering i en lägenhet. Det är så lätt att utföra att det bör göras 

omgående. 

 Konstateras att Kapellhagen inte har kök som är anpassa för stordrift och om sådan 

verksamhet ska bedrivas behöver man ha ett sådant kök.  

 Poängteras att kommunens medel ska användas för renoveringar och att arv och 

donationer ska användas för ”guldkanter” 

 

7. Namnskyltar Sveagården 

Sveagårdens personal ska bära namnskyltar i likhet med Kapellagens personal.  

 

8. Äskande om medel i budgeten 

ÄR äskar från kommunstyrelsen i Lemland att erhålla 1000 € i 2022 års budget  

ÄR äskar från kommunstyrelsen i Lumparland att erhålla 500 € i 2022 års budget 

Detta för att eventuellt kunna delta i olika seminarium, bjuda in gästföreläsare, hyror vid 

informationstillsällen, erbjuda taxi till informationstillfälle, studiebesök.  

 

Anslagen har beviljats. 

 

Diskussion kring planering av studiebesök för de äldre i kommunerna. 
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9. ”Jag lever än-livet som jag minns det”- utställning 

ÄR konstateras att föreställningen kommer att visas på Sveagården den 18 januari 2022 kl. 

13.30. Annons finns i kommunbladet. 

 

10. SPF:s seminarium över Teams 

Gun Holmström deltog i seminariet för att hålla sig uppdaterad om närliggande regioners 

äldrerådsarbete. 

 

11. Äldrerådet 2022-2023 

Äldrerådet önskar att kommunstyrelsen utser nuvarande medlemmar på nytt för nästa 

tvåårs-period. 

 

12. Rapport från Järsö/Nåtö 

ÄR konstaterar att ett 20-tal personer deltog i informationsmötet på Järsö/Nåtö och att 

stämningen var god. Det fanns en positiv inställning till hemservicen och till att planen för 

området har gjorts upp. 

 

ÄR omfattar och lyfter följande påstående från planen till diskussion  ”I kommunen råder 

regional likabehandling så att alla erbjuds likvärdig behandling oavsett vilket område man 

kommer ifrån.” 

 

13. Uppvaktningen av boende på Sveagården och Kapellhagen som fyller ”nolla” eller 

”femma” 

ÄR önskar att man på en ledningsgruppsträff för äldreomsorgen lyfter födelsedagsfirandet  

av de boende på agendan och likriktar rutinerna. 

 

14. Övriga ärenden 

14.1. Vid ett kommande möte bjuds de ansvariga närvårdarena vid enheterna in för 

diskussion. 

14.2. konstateras att Alandia Security har reklam för sitt larm i tidningen ”Nyset” 

Information om Alandia Securitys larm skulle förslagsvis även kunna läggas ut i 

kommuninfobladet i samarbete med äldreomsorgnämnden. 

 
15. Nästa möte  

Nästa möte enligt kallelse. 

 

16. Mötet avslutades 
Mötet avslutades kl. 14.55 
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Vid protokollet: 

_____________________________ 

Cecilia Dahlström 

Äldreomsorgschef 

 

Justeras:    

_______________________________  

Gun Holmström   

Ordförande  
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